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Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 r.  
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 
Społecznościami Lokalnymi 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz 
Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja Finansów i Budżetu Miasta 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Witold Sysuła nawiązał do kwoty w wysokości ponad 535 tys. zł, którą 
Miasto musi zwrócić dla Województwa Podlaskiego z tytułu nienależnych wpłat otrzymywanych  
w latach 2017-2023. Wyraził zdziwienie, że przez tyle lat do budżetu miasta wpływały pieniądze i nikt 
się nie zorientował, że one się nie należą. Zapytał, czy wypracowano jakieś schematy, procedury, które 
zapobiegną tego typu sytuacjom w latach przyszłych? Zasugerował, by zastanowić się jak nie dopuścić 
do podobnych sytuacji w przyszłości. 
 
Stanowisko Burmistrza Miasta 
Burmistrz Miasta informuje, że: 
1) zgodnie z art. 286 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska  

(Dz. U. 2024 r. poz. 54 ze zm.) podmioty korzystające ze środowiska, przekazują informacje i dane 
o zakresie korzystania ze środowiska oraz o wysokości należnych opłat do Urzędu 
Marszałkowskiego. Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Hajnówce jako podmiot 
korzystający ze składowiska odpadów należącego do Miasta Bielsk Podlaski, położonego na 
terenie Gminy Bielsk Podlaski przedkładało stosowne informacje, ale za lata 2016 – 2018 
wskazywało Gminę Miejską Bielsk Podlaski i na tej podstawie wprowadzono dane do systemu 
informatycznego Urzędu Marszałkowskiego. Pomimo zmiany tej informacji na Gminę Bielsk 
Podlaski od 2019 r., nie nastąpiła zmiana w przekazywaniu dochodów do Miasta Bielsk Podlaski.  

2) Wykazy zawierające ww. informacje, w zależności od sposobu korzystania ze środowiska, dotyczą 
np. rodzajów substancji wprowadzonych do powietrza i wielkości emisji, rodzajów i ilości 
składowanych odpadów itp. 

3) Zgodnie z art. 402 ust. 1 ustawy Prawo ochrony środowiska Zarząd Województwa prowadzi 
wyodrębniony rachunek bankowy w celu gromadzenia i redystrybucji wpływów z tytułu opłat 
przekazywanych przez podmioty korzystające ze środowiska, a następnie wpływy te, powiększone 
o przychody z oprocentowania środków, przekazuje na rachunki bankowe Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, wojewódzkich funduszy oraz na rachunki budżetów 
powiatów i budżetów gmin, w terminie do końca następnego miesiąca po ich wpływie na 
wyodrębniony rachunek bankowy Zarządu Województwa. Zgodnie z art. 402 ust. 6 wymienionej 
ustawy wpływy z tytułu opłat i kar za składowanie i magazynowanie odpadów stanowią w 50% 
dochód budżetu gminy, a w 10% dochód budżetu powiatu, na których obszarze są składowane 
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odpady. Urząd Marszałkowski korzysta z systemów informatycznych, służących m.in. redystrybucji 
opłat za korzystanie ze środowiska według algorytmu wynikającego z przepisów prawa.  
Środki były i w dalszym ciągu są przekazywane na konto Miasta Bielsk Podlaski w zbiorczych 
transzach, bez wskazywanie od jakiego podmiotu pochodzą, a jedynie jakiego rodzaju korzystania 
ze środowiska dotyczą, np. O – odpady czy E – emisje. Otrzymując informację, w treści wyciągu 
bankowego, o kwocie opłat za składowanie odpadów, pracownicy nie mają możliwości 
identyfikacji podmiotu wnoszącego opłatę. Gromadzenie, podział i przepływ środków między 
organami jest całkowicie w gestii i pod nadzorem Urzędu Marszałkowskiego, przy ograniczonej 
możliwości weryfikacji ze strony Urzędu Miasta. Niemniej jednak Burmistrz Miasta informuje, że 
sposób postępowania w sprawach związanych z wpływem środków do budżetu Miasta od 
podmiotów zewnętrznych jest poddawany szczegółowej analizie i w przypadku opłat za 
korzystanie ze środowiska zobowiąże pracowników Urzędu Miasta, żeby wdrożyli weryfikację 
wpłat pod kątem podmiotu od jakiego pochodzą w formie informacji telefonicznych od Urzędu 
Marszałkowskiego. 


